
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. september 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 946 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 946:  
”Hvor mange af de patienter, der i dag får udleveret medicin vederlagsfrit fra 
sygehuset til indtagelse i eget hjem, er i fast stabil behandling?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet indhentet bidrag fra Danske 

Regioner, som oplyser følgende: 

 

”Regionerne har ikke særskilte opgørelser over, hvilke patienter der er i fast stabil be-

handling. Region Sjælland skønner dog, at op til 9.500 af de somatiske patienter, som 

modtager vederlagsfri behandling, er i fast stabil behandling. Herudover skønner re-

gionen, at mere end 80 pct. af de psykiatriske patienter, der får udleveret vederlagsfri 

medicin, er i stabil, fast behandling.”  
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